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Uitleg werkwoordspelling 
 

Stap 1 – welke vorm is het? 

Een werkwoord kan in vier vormen voorkomen in een zin. 

1. Hele werkwoord – bijvoorbeeld: maken, branden, verhuizen, geven 
 

2. Persoonsvorm – is het tijdwoord in de zin, aan de persoonsvorm kun je zien of de zin in de 
tegenwoordige tijd of in de verleden tijd staat. Bijvoorbeeld: Ik maak, hij brandt, zij 
verhuisden, zij gaven. De persoonsvorm hoort bij het onderwerp in de zin. 
 

3. Voltooid deelwoord – geeft de afgeronde actie aan. Bijvoorbeeld: gemaakt, gebrand, 
verhuisd, gegeven. 
 

4. Tegenwoordig deelwoord – geeft een actie aan die nog bezig is. Bijvoorbeeld: makend, 
brandend, verhuizend, gevend. 

 

Stap 2 – regels toepassen! 

Regels moet je leren om ze goed te kunnen toepassen.  

1. Hele werkwoord – dat is de vorm zoals die ook in het woordenboek staat. Wordt ook wel 
‘infinitief’ genoemd.  
 

2. De persoonsvorm kan in de tegenwoordige tijd en in de verleden tijd voorkomen. 
Tegenwoordige tijd 
Afhankelijk van het onderwerp gebruik je in het enkelvoud (ik, jij, u, hij, zij, het) de ik-vorm of 
de ik-vorm + t: 
Ik maak, jij maakt, u maakt, hij maakt, zij maakt, het maakt. 
Ik brand, jij brandt, u brandt, hij brandt, zij brandt, het brandt. 
Ik verhuis, jij verhuist, u verhuist, hij verhuist, zij verhuist, het verhuist. 
Ik geef, jij geeft, u geeft, hij geeft, zij geeft, hij geeft, het geeft. 
In het meervoud gebruik je het hele werkwoord, wij, jullie, zij: 
Wij maken, jullie branden, zij verhuizen, wij geven. 
Verleden tijd 
In de verleden tijd maak je bij regelmatige werkwoorden gebruik van ’T X-KoFSCHiP.  
Als je de –en van het werkwoord afhaalt, dan houd je een letter over. Als die letter een van 
de medeklinkers T, X, K, F, S, CH of P is, dan krijgt de verleden tijd in het enkelvoud –te en in 
het meervoud –ten. 
Als je overgebleven letter een andere letter is, dan krijg je –de in het enkelvoud en –den in 
het meervoud. 
Bijvoorbeeld: 
Ik maakte, het brandde, wij verhuisden. 
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Maar pas op bij het werkwoord geven. Dat is onregelmatig. Onregelmatige werkwoorden 
gedragen zich niet volgens de KoFSCHiP-regel. De verleden tijd is bijvoorbeeld bij het 
werkwoord geven: ik gaf, wij gaven.  
In het woordenboek of op www.woordenlijst.org kun je zien of een werkwoord regelmatig of 
onregelmatig is. 
 

3. Voor het voltooid deelwoord gebruik je ook ’T KoFSCHiP.  
Je kunt het woord ook langer maken, dan hoor je of je een T of D moet schrijven. 
 

4. Het tegenwoordig deelwoord is gemakkelijk. Dat is het hele werkwoord met een D erachter. 
Maken+d = makend 
Branden+d = brandend 
Het kan ook bijvoeglijk gebruikt worden, dan kan er nog een –e achter komen: Het 
brandende huis. 

http://www.woordenlijst.org/

